

Title (en)

Arrangement of an auxiliary apparatus by means of a bolt joint of a highly loaded machine part, especially at an internal-combustion engine.

Title (de)

Anordnung eines Aggregates mittels der Verschraubung eines hochbelasteten Maschinenteils, insbesondere bei Brennkraftmaschinen.

Title (fr)

Agencement d'un appareil auxiliaire par l'assemblage à vis d'un élément de machine hautement chargé, notamment d'un moteur à combustion interne.

Publication

**EP 0255707 A2 19880210 (DE)**

Application

**EP 87111089 A 19870731**

Priority

DE 3626530 A 19860805

Abstract (en)

1. An arrangement of an auxiliary apparatus in connection with the bolt joint of a highly-loaded machine part, in particular in internal combustion engines, wherein the bolt joint (screw bolts 18, 19) serves for the direct attachment of the machine part on the machine side (bearing cover 14), characterised in that the bolt joint has stop faces (22) arranged facing away from the engine for the auxiliary apparatus (lubricating oil pump 23), against which the auxiliary apparatus is arranged so as to be clamped separately on the bolt joint by means of further screw arrangements (threaded bolt 25 with nut 28 ; tapped blind bore 27 with holding bolt 37).

Abstract (de)

Bei einer Anordnung eines Aggregates mittels der Verschraubung eines hochbelasteten Maschinenteils, insbesondere bei einer mittels der Verschraubung des Lagerdeckels 14 eines geteilten Kurbelwellenlagers 13 einer Brennkraftmaschine gehaltenen Schmierölpumpe 23, wird vorgeschlagen, daß die Verschraubung als Kopfschrauben ausgebildete Schraubbolzen 18 und 19 mit an den Schraubenköpfen 24 und 26 ausgebildeten Anschlagflächen 22 für das Aggregat bzw. die Schmierölpumpe 23 umfaßt, wobei die Schraubenköpfe 24 und 26 mit Einrichtungen für gesonderte Haltemittel (Mutter 28 auf Gewindebolzen 25 sowie Haltebolzen 37) für das Aggregat bzw. die Schmierölpumpe 23 ausgerüstet sind.

IPC 1-7

**F01M 1/02; F02F 7/00**

IPC 8 full level

**F01M 1/02 (2006.01); F02B 67/00 (2006.01); F16B 35/06 (2006.01)**

CPC (source: EP)

**F01M 1/02 (2013.01)**

Cited by

DE4136033A1; EP1283346A3; DE10139045B4; EP1283346A2; WO9966176A1; EP0255705B1

Designated contracting state (EPC)

DE FR GB IT SE

DOCDB simple family (publication)

**EP 0255707 A2 19880210; EP 0255707 A3 19890208; EP 0255707 B1 19900822; DE 3626530 C1 19880218; DE 3764428 D1 19900927**

DOCDB simple family (application)

**EP 87111089 A 19870731; DE 3626530 A 19860805; DE 3764428 T 19870731**